
Rada Powiatu Wielickiego 
Rynek Górny 2 

32-020 Wieliczka 

Protokół nr XXXl/2022 

Z posiedzenia nadzwyczajnego Rady Powiatu Wielickiego, które odbyło się dnia 
5 kwietnia 2022 roku za pośrednictwem programu ZOOM. 

1. Otwarcie obrad. 

Obradom przewodniczył Tomasz Tomala, przewodniczący Rady Powiatu Wielickiego. 
O godz. 16.00 otworzył obrady zdalnej XXXI sesji Rady Powiatu Wielickiego. 
Następnie odczytując nazwiska radnych sprawdził obecność radnych na sesji. Swoją 
obecność potwierdziło 25 radnych. Poinformował, że sesja jest nagrywana i 
transmitowana w Internecie. 

2. Uchwała nr XXXI/264/2022 w sprawie określenia zadań Powiatu 
Wielickiego z zakresu rehabilitacji osób niepełnosprawnych i wysokości 
środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
przeznaczonych na te zadania w roku 2022. 

Projekt uchwały zreferowała Anna Front, zastępca dyrektora Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Wieliczce. Wyjaśniła, że co roku Rada przyjmuje uchwałę 
dotyczącą przekazania środków przez PFRON samorządowi powiatowemu. 
Poinformowała, że ze środków finansowych, które w łącznej kwocie zgodnie 
z algorytmem otrzymał Powiat jest to 3.210.000 zł. Kwota 1.544.000 zł będzie 
przekazana na warsztaty terapii zajęciowej. Powiat będzie realizował takie zadania 
jak organizacja stażu zgodnie z artykułem 11 ustawy o rehabilitacji zawodowej oraz 
zatrudnianiu osób niepełnosprawnych. W tym roku Powiatowy Urząd Pracy wystąpił z 
takim wnioskiem i zarezerwowana na ten cel jest kwota 15.000 zł. Natomiast 
pozostałe środki finansowe, czyli 3.195.000 zł będą przekazane na dofinansowanie i 
zaopatrzenie w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne, środki pomocnicze. 
Na dzień dzisiejszy złożonych jest już 188 wniosków, jeśli chodzi o sprzęt 
ortopedyczny, więc praktycznie pieniądze są w większości wydane. Jeśli chodzi o 
kolejne zadanie dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych, na dzień 
dzisiejszy złożono 22 wnioski. Natomiast na bariery techniczne wpłynęło 25 
wniosków na łączną kwotę około 330.000 zł, a jest zabezpieczona na ten cel kwota 
350.000 zł. Dofinansowanie na turnusy rehabilitacyjne została ustalona kwota 
500.000 zł. Na dzień dzisiejszy zostało złożonych 183 wnioski. Powiat realizuje też 
zadanie dotyczące dofinansowania usług tłumacza języka migowego. Zaznaczyła, że 
jest to niewielka kwota, bo 2.000 zł, jednak już w tej chwili jest taka potrzeba, 
ponieważ złożony został wniosek Pana , który od lat korzysta z pomocy i jest to 
tłumacz języka migowego do wizyt lekarskich u psychiatry. Powiat realizuje również 
zadanie dofinansowania sportu, kultury i rekreacji. Polski Związek Osób Niewidomych 
wystąpił z takim wnioskiem o zarezerwowanie środków finansowych w wysokości 
7. 500 zł. Wyjaśniła, że wszystkie te rzeczy i sposób podziału środków był też 
przedmiotem posiedzenia i obrad Społecznej Powiatowej Rady do Spraw Osób 
Niepełnosprawnych. Społeczna Rada ten wniosek poparła, przyjęła jednogłośnie. 
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Zuzanna Kurtyka poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Opieki Społecznej 
Zdrowia. 

Katarzyna Ciężarek poinformowała o pozytywnej opinii pozytywnej opinii Komisji 
Budżetu i Gospodarki Mieniem. 

W związku z problemami technicznymi Tomasz Tomala poprosił Zdzisława Prochwicza 
o przeprowadzenie głosowania. 

Obradom przewodniczył Zdzisław Prochwicz, wiceprzewodniczący Rady Powiatu 
Wielickiego. 

Nad przyjęciem uchwały głosowano jednogłośnie 25 osób za. 

3. Uchwała nr XXXI/265/2022 w sprawie udzielenia pomocy obywatelom 
Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

Zdzisław Prochwicz poinformował, że uchwała została przesłana do radnych. Zapytał 
radnych, czy odczytać treść tej uchwały. 

Radni odpowiedzieli, że nie. 

Zuzanna Kurtyka poinformowała o pozytywnej Opinii Komisji Opieki Społecznej 
Zdrowia. 

Katarzyna Ciężarek poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Budżet i Gospodarki 
Mieniem. 

Nad przyjęciem uchwały głosowano jednogłośnie 25 osób za. 

Prowadzenie obrad przejął Tomasz Tomala, przewodniczący Rady Powiatu 
Wielickiego. 

4. Uchwała nr XXXI/266/2022 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Powiatu 
Wielickiego na 2022 rok. 

Projekt uchwały zreferowała Joanna Kwaśnica, skarbnik powiatu wielickiego. 
Wyjaśniła, że uchwała w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Powiatu Wielickiego na 
2022 rok zawiera następujące zmiany. Zwiększa się dochody o 2.251.524,35 zł. 
Zwiększa się wydatki o 2.636.602,93 zł. Deficyt zwiększa się o 385.078,58 zł. 
Zwiększenie tego deficytu będzie pokryte wolnymi środkami. Po dokonanych 
zmianach dochody wynoszą 112.410.514,08 zł. Wszystkie te zmiany są 
przedstawione w załączniku nr 1 dotyczącym zmian dochodów. Wydatki po zimnach 
to kwota 150.891.103,26 zł. Zmiany przedstawione są w załączniku nr 2. Deficyt po 
zmianach wynosi 38.480.589,18 zł, który zostanie pokryty nadwyżką budżetową z lat 
poprzednich, wolnymi środkami oraz wpływem z planowanych emisji papierów 
wartościowych. Ponadto w uchwale zmieniającej budżet Powiatu Wielickiego na 
bieżący rok dołożono upoważnienie o brzmieniu: ,, W celu realizacji zadań związanych 
z pomocą obywatelom Ukrainy, w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 
państwa, upoważnia się Zarząd Powiatu Wielickiego do dokonywania zmian w planie 
dochodów i wydatków budżetu Powiatu Wielickiego, w tym dokonywania przeniesień 
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wydatków między działami klasyfikacji budżetowej". Wyjaśniła, że upoważnienie to 
jest zgodne z artykułem 111 ustawy z dnia 12 marca 2022 roku o pomocy 
obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

Ewa Ptasznik zapytała, czy w tej chwili Zarząd ma większe uprawnienia do 
przenoszenia środków między działami. 

Joanna Kwaśnica odpowiedziała, że tak. Jest to upoważnienie ale tylko w sprawach 
związanych z pomocą dla obywateli Ukrainy, czyli chodzi o zwiększenia dochodów i 
wydatków w tym względzie, jeśli Powiat będzie otrzymywać np. środki od Wojewody. 
Jak również też w tym celu, jeśli będzie potrzeba do przenoszenia wydatków między 
działami ale oczywiście jest to uwarunkowane, że nie może być pogłębiony deficyt. 

Henryk Gawor wyjaśnił, że aby nie trzeba było co tydzień robić sesji. 

Piotr Burda poinformował o pozytywnej opinii Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 
Turystyki. 

Zuzanna Kurtyka poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Opieki Społecznej 
Zdrowia. 

Katarzyna Ciężarek poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Gospodarki 
Mieniem. 

Nad przyjęciem uchwały głosowano jednogłośnie 25 osób za. 

5. Uchwała nr XXXI/267 /2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Wielickiego. 

Projekt uchwały zreferowała Joanna Kwaśnica, skarbnik powiatu wielickiego. 
Wyjaśniła, że w uchwale zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Powiatu 
Wielickiego w załączniku nr 1 dokonano aktualizacji o wielkości zmienione w uchwale 
zmieniającej budżet Powiatu Wielickiego na bieżący rok. Natomiast w załączniku nr 2 
dołożono dwa przedsięwzięcia, które związane są z projektami unijnymi, czyli 
ERASMUS plus. Pierwsze przedsięwzięcie zdrowe odżywianie w różnych kulturach, 
gdzie dołożono limit na 2023 rok i ERASMUS plus o nazwie „Wykorzeńmy nękanie ze 
szkół", gdzie ustalono limity na dwa lata, czyli na 2022 rok kwota 132.000,93 zł, a 
na 2023 rok kwota 33.000,00 zł. Łączne nakłady na to przedsięwzięcie wynoszą 
165.000,93 zł. Pozostałe zmiany w Wieloletniej Prognozie są bez zmian. 

Tomasz Tomala zapytał, czy ze strony radnych są jakieś pytania. 

Brak pytań radnych. 

Piotr Burda poinformował o pozytywnej opinii Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 
Turystyki. 

Zuzanna Kurtyka poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Opieki Społecznej 
Zdrowia. 

Katarzyna Ciężarek poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Gospodarki 
Mieniem. 

3 



Nad przyjęciem uchwały głosowano jednogłośnie 25 osób za. 

Tomasz Tomala wyjaśnił, że został wyczerpany porządek obrad dzisiejszej sesji. 
Poinformował, że ma jedno pytanie do Pana Starosty związane trochę z budżetem ale 
nie wpływające na głosowanie. Temat istotny teraz w Niepołomicach, czyli filia 
zamiejscowa Wydziału Budownictwa. Poprosił Pana Starostę o krótkie przedstawienie 
sprawy. Zaznaczył, że jest to dość istotny ważny temat i dzieje się teraz. 

Adam Kociołek wyjaśnił, że sprawa znana już jest, przynajmniej jemu i Panu 
Burmistrzowi Niepołomic od co najmniej 2 miesięcy, kiedy zasygnalizował Panu 
Burmistrzowi temat doprowadzenia do zgodności z ustawą o dostępie osób ze 
szczególnymi potrzebami, tego obiektu. Zaznaczył, że było to dokładnie podczas 
wmurowania kamienia węgielnego w MAN-ie. W ślad za tym jakiś miesiąc temu 
wysłał informację do Pana Burmistrza, z prośbą najpierw o dostosowanie, czy jest 
możliwość dostosowania tego obiektu, jak Pan Burmistrz to widzi. Poinformował, że 
prześle Panu Przewodniczącemu pisma w tej sprawie. Pan Burmistrz odpowiedział, że 
nie widzi takiej możliwości, bo nie ma takiego obiektu, a po drugie ze względu na 
wprowadzenie Polskiego Ładu nie ma pieniędzy na tego typu działania. Adam 
Kociołek poinformował, że w związku z tym wczoraj podpisał 3-miesięczne 
wypowiedzenie. W wypowiedzeniu tym zostało zasugerowane, że jeśli w trakcie tego 
okresu będzie możliwość dostosowania tego obiektu bądź innych obiektów do 
zgodności z ustawą, to będzie możliwość wycofania tego wypowiedzenia. Wyjaśnił, że 
sprawa dotyczy tejże nowej ustawy. Z ustawy tej wynika, że kary sięgają od 10.000 
zł do 200.000 zł. Zgłoszenia o nie dostosowaniu obiektu może dokonać każda osoba, 
nie tylko osoba niepełnosprawna, czy też ze szczególnymi potrzebami, stąd też jako 
Urząd, jako Starostwo nie ma możliwości nie reagowania, czy nie działania w tym 
temacie. Zaznaczył, że w sprawę włączył się również Pan Poseł Bochenek, do którego 
przesłane zostały wszystkie dokumenty w tej sprawie. Stwierdził, że temat niejako 
żyje. Poinformował, że zrobił analizę, bo gdzieś w Dzienniku pokazała się informacja, 
że 1100 spraw zostało w 2001 roku wykonane w tymże punkcie i dotyczy to głównie 
mieszkańców bądź przedsiębiorców z terenu gminy Niepołomice. Dla przykładu 
poinformował, że Gminy Gdów, Kłaj i Biskupice, które nie mają takiego punktu tych 
spraw mieli 1800 i mieszkańcy dojeżdżają. Poinformował, że dla porównania z 
Wieńca jest taka sama odległość do Wieliczki, jak z Chobotu, czy też trochę mniejsza 
z Kunic i tam mieszkańcy dojeżdżają. Uważa, że dla pewnej uczciwości traktowania 
nawet mieszkańców tutaj, nawet gdyby doszło do likwidacji punktu, to nie będzie 
tutaj specjalnie jego zdaniem jakiegoś utrudnienia dla mieszkańców, bo według niego 
dojechanie z Niepołomic do Wieliczki jest o wiele łatwiejsze niż chociażby ze 
wspomnianego Wieńca, czy Kunic, czy nawet z niektórych terenów gminy Kłaj. A 
tutaj żadnych skarg w tym temacie nie ma, mieszkańcy przyjeżdżają, zwłaszcza, że 
na miejscu można załatwić wiele spraw. Większości spraw załatwiają projektanci. 
Zapytał ile mieszkaniec buduje dom w życiu. Stwierdził, że może dwa razy się 
zdarzy. Natomiast deweloperzy i inni, którzy się tym zajmują, oni z tego żyją i mają 
z tego dochody i uważa, że dojazd do Wieliczki nie jest dla nich problemem. Nie 
wspominając o wszystkich zadaniach, które są realizowane przez projektantów, czy 
firmy, które realizują zadania, także uważa, że takie rozdzieranie szat. Poinformował, 
że owszem sytuacja wyglądała inaczej 15 lat temu, gdy punkty te były tworzone. 
Natomiast dziś dostępność do komunikacji jak również możliwości obsługi przez 
urząd są o niebo lepsze. Dziś praktycznie Geodezja i już niedługo budownictwo będą 

4 



funkcjonowały w systemach elektronicznych. Nawet Geodeci nie mają za bardzo po 
co przyjeżdżać do Starostwa. Uważa, że należy wziąć to też po uwagę, że mówienie o 
tym punkcie w obecnych realiach to nie jest to co było 15 lat temu. Poinformował, że 
jest to taka troszkę szersza informacja, bo wie, że jest to troszeczkę niedomówień. 
Sama Gmina Wieliczka to ponad 2.000 spraw załatwianych w Starostwie, więc jest 
już obraz mniej więcej o wszystkich gminach z terenu Powiatu. Według niego sprawa 
jest rozwojowa. Zaproponował Panu Burmistrzowi, aby w okresie tego 
wypowiedzenia próbować jednak rozwiązać ten problem, bo jeśli Gmina znajdzie 
tutaj rozwiązanie, to punkt będzie musiał zostać. Wyjaśnił, że mówi musieli, 
ponieważ uważa, że wykorzystanie tych pracowników w Starostwie byłoby o wiele 
lepsze niż jest w tym punkcie zamiejscowym. 

Tomasz Tomala podziękował Panu Staroście i stwierdził, że jeśli Pan Starosta rnowi, 
że jest jeszcze możliwość rozmowy na temat znalezienia pomieszczenia to deklaruje, 
umówi się z Panem Burmistrzem i spróbuje na ten temat porozmawiać. Uważa, że 
radni z gminy Niepołomice również go w tym temacie wesprą. 

Adam Kociołek poinformował, że bardzo się cieszy i myśli, że każda sprawa, która 
pozwoli ten temat załatwić będzie pozytywną 

Aleksandra Ślusarek poinformowała, że już w tej sprawie rozmawiali mają inne 
zdanie. 

Adam Kociołek poinformował, że temat jest w obróbce. W związku z tym myśli, że 
jest okazja załatwić go pozytywnie. 

Tomasz Tomala poinformował, że skontaktują się z radnymi z gminy Niepołomice 
omówiona zostanie ta sprawa, co w tym temacie można zrobić. 

Piotr Nowak stwierdził, że Pan Przewodniczący może zabrać głos, a radni nie mogą 
zabierać głosu w tej sprawie. 

Aleksandra Ślusarek stwierdziła, że niepotrzebnie ten temat został wywołany i w tej 
chwili wywiązała się dyskusja. 

Lech Pankiewicz stwierdził, że trzeba ją skończyć. 

Zdzisław Prochwicz zauważył, że tej dyskusji nie ma w programie sesji, 

Piotr Nowak odpowiedział, że to nie prawda, bo rozmawiał z Panem Burmistrzem i on 
jest bardzo zainteresowany tylko problem jest taki, że nie ma lokalu, który mógłby 
być. Poinformował, że mówił to na sesji wcześniejszej. Zapytał, czy jest to decyzja 
Zarządu o wypowiedzeniu, czy Pana Starosty tylko i wyłącznie. 

Adam Kociołek wyjaśnił, 'że temat był omawiany na posiedzeniu Zarządu. Natomiast 
zgodnie z regulaminem decyzja, czy pismo należy do Starosty. 

Piotr Nowak stwierdził, że Zarząd nie ma w tym momencie nic do powiedzenia. 

Aleksandra Ślusarek poinformowała, że jako członek Zarządu zdystansowała się. 
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Adam kociołek poinformowała, że jest to w protokołach Zarządu. 

Lech Pankiewicz stwierdził, że jest to typowa wrzutka i działalność przeciwko 
społeczności ale jak widzi Pan Starosta strzelił bramkę do bramki PIS-u. Lech 
Pankiewicz nie wie, czy powinno go to szczególnie cieszyć, bo dla niego najważniejsi 
są mieszkańcy w tym także mieszkańcy Niepołomic. 

Ewa Ptasznik poprosiła o zaktualizowanie informacji o potrzebach Ukraińców. 
Ukraińcy szukają dziś informacji. Strona Powiatu jest tak nieprzyjazna tym ludziom. 
Wyjaśniła, że sama szukając informacji poświęciła dużo czasu, aby znaleźć 
informacje, gdzie się znajduje, bo ludzie pytają ją, gdzie się znajduje i co mogą 
przywieź. Informacja jest stara sprzed miesiąca. Dziś rozmawiała i zapytała, na czym 
zależy Państwu w punkcie odbioru i Pan powiedział żywność, żywność, żywność, a na 
stronie powiatowej są koce. Stwierdziła, że jest to niepoważne, aby taka informacja 
wisiała miesiąc nie zmieniana. Ludzie chcą pomóc i trzeba wykorzystać to, że chcą 
pomagać. Powinna być to informacja zwięzła, ścisła, co gdzie można. Na stronie 
powiatu jest wszystko opisane i trzeba szukać informacji. Jeśli ktoś nie zna języka, to 
tego w życiu nie znajdzie. Uważa, że trzeba trochę przyjaźnie spojrzeć na tych ludzi, 
którzy nie potrafią czytać po Polsku. 

Adam Kociołek odpowiedział, że przekaże to odpowiednim służbom. 

Aleksandra Ślusarek odesłała radnych do protokołu, tak jak powiedział Pan Starosta. 
Dyskusja Zarządu była i wypowiadała się tam w tym temacie. Uważa, że jest 
rozwiązanie i nie wolno działać przeciwko społeczeństwu gminy Niepołomice. Wie, że 
punkt cieszy się powodzeniem i dlatego musi zostać znalezione wyjście. Tak jak 
powiedział Piotr Nowak, czy nie mamy nic do powiedzenia, więc mają. Zarząd 
dyskutował i poprosiła o odczytanie protokołu z posiedzenia Zarządu w tej sprawie. 

Lech Pankiewicz stwierdził, że tym bardziej, że nie było skarg. 

6. Zakończenie obrad. 

Wobec realizacji porządku obrad XXXI sesji około godz. 16:35 Tomasz Tomala, 
Przewodniczący Rady Powiatu Wielickiego zamknął obrady sesji. 

z Tomala 
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